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BRNO Za tři roky by současní studenti medicíny na Masarykově univerzitě v Brně měli nastoupit do nemocnic v kraji
a začít léčit. Možná však skončí v zahraničí. Hodně z nich totiž sympatizuje s lékaři, kteří na popud výzvy Děkujeme,
odcházíme chtějí hromadně odejít z nemocnic. A stejně jako oni zvažují studenti v budoucnu práci v zahraničí.
„Hned po škole ještě zůstanu v Česku, ale brzy nato bych do zahraničí klidně odešel, jestli se situace v našem
zdravotnictví výrazně nezmění,“ popsal student šestého ročníku medicíny na Masarykově univerzitě v Brně. „Nástupní
platy jsou mizerné všude. Ve zdravotnictví ale vůbec nerostou. V tom je problém,“ dodal.
Do nemocnice se nehrne ani Sandra Součková, která letos na škole končí. „Buď půjdu ještě rok studovat angličtinu nebo
si dám nějaký čas pauzu. Ráda bych tu zůstala, ale rozumím lékařům, kteří už mají situace dost,“ přiznává.
Podle Lenky Doležalové, šéfky odborů z Úrazové nemocnice Brno a současně krajské koordinátorky výzvy, je podpora
protestujících lékařů ze strany mediků logická. „Mladí lékaři k nám už skoro vůbec nenastupují. Je pro ně těžké se k
nějaké atestaci vůbec dopracovat,“ popsala Doležalová. Nástupní plat lékařů se pohybuje okolo sta korun za hodinu
práce. „Když pak mají jít kvůli atestaci na stáž, tak si ji musí platit ze svého a tam po nich chtějí částku i čtyřikrát vyšší,
než je jejich hodinová mzda,“ vysvětlila Doležalová.
Někde si stáž mladí lékaři musejí zaplatit sami. Jinde jim ji uhradí nemocnice. „A když jim stáž zaplatí, musí se nemocnici
na několik let uvázat,“ vysvětlila šéfka odborů. V jihomoravských nemocnicích podle informací odborářů podalo výpověď
553 lékařů. Ti hrozí hromadným odchodem převážně do zahraničí. „Na medicíně jsem třetím rokem, řada lékařů, co
jsem měla v prváku, už tu dávno není. Odjeli pracovat hlavně do Německa,“ popsala Kateřina Kuklová, která pochází
z Brněnska a studuje medicínu na Karlově univerzitě. Právě do Anglie, Francie či Německa podle děkana 1. lékařské
fakulty Univerzity Karlovy Tomáše Zimy odcházejí lékaři z celé země nejčastěji.
„Trend je ten, že studenti po promoci hned odejdou. A počet těch odcházejících stále roste,“ dodal Zima.
***
FAKTA Hromadné odchody lékařů K výzvě Děkujeme, odcházíme se na jižní Moravě přihlásilo několik set lékařů, 553
jich současně podepsalo i hromadnou výpověď. Cílem lékařské iniciativy je upozornit na stav českého zdravotnictví.
Lékařům jde především o zvýšení platů. Někteří by rádi ve zdravotnictví zůstali. „Podmínky pro práci jsou ale neúnosné,“
popsala šéfka odborů Úrazové nemocnice Brno Lenka Doležalová, která je současně krajskou koordinátorkou výzvy.
Kolik lékařů skutečně odejde, bude jasné 3. ledna.
Vyjádřete se! Iniciativa lékařů Jak se stavíte k iniciativě lékařů Děkujeme, odcházíme? Zaslouží si podle vás
lékaři vyšší platy? Je podávání hromadných výpovědí cestou ke zlepšení situace v českém zdravotnictví? Pište na
barbora.luksova@mfdnes.cz


